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Protokół Nr XXVI 

Sesji Rady Gminy Rząśnia odbytej w dniu 27 stycznia 2017 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Rząśnia. 

 

Pkt. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Gminy  Andrzej Szydłowski o godzinie 1105 otworzył sesję,  powitał 

Panią i Panów radnych, Wójta Gminy Tomasza Stolarczyka, Panie i Panów sołtysów, przedstawicieli 

prasy. W posiedzeniu uczestniczy 14 radnych co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Radny Marcin Dragan , 

nieobecny – usprawiedliwiony.  

Pkt. 2 Przyjęcie porządku dziennego obrad 

Przewodniczący Andrzej Szydłowski poprosił o zabranie głosu wójta gminy. Tomasz Stolarczyk 

– Wójt Gminy Rząśnia, powitał przewodniczącego, radnych , kierowników i dyrektorów jednostek 

organizacyjnych gminy, sołtysów oraz przedstawicieli prasy.  Zaznaczył, że dzisiejsza sesja Rady Gminy 

Rząśnia jest ważna, ponieważ dotyczy budżetu gminy.  Dodał, że do porządku dziennego obrad 

chciałby dodać jeszcze jeden punkt tj. w sprawie udzielenia donacji podmiotowi leczniczemu.  

Wyjaśnił, ze chodzi o dotację dla Centrum Zdrowia Matki Polki w Łodzi – dodał, że dyrektor centrum 

zgłosił się o pomoc w sfinansowaniu odpowiedniego przejścia na oddział noworodków tj. parę 

specjalistycznych drzwi które kosztują 80 000 zł.  Inaczej, ze względu na panujące w ostatnim czasie 

mrozy zmuszony byłby do przeniesienia  wspomnianego oddziału.   Wójt Gminy dodał, że w tym celu 

konieczna jest odpowiednia uchwała. Wyjaśnił, że ten temat był poruszony na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Finansów i uzyskał pozytywną opinię Komisji, radni uczestniczący w posiedzeniu wyrazili 

zgodę na taką formę pomocy, w sytuacji gdy dotyczy to dzieci, noworodków – wcześniaków. Wójt 

Gminy Tomasz Stolarczyk raz jeszcze poprosił o dodanie do porządku obrad wspomnianego punktu. 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Szydłowski oświadczył, że radni otrzymali porządek obrad i 

zapytał czy jest zgoda na dodanie do porządku obrad punktu w sprawie udzielenia dotacji 

podmiotowi leczniczemu i poddał to pod głosowanie.  Rada 14 głosami „za” przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” przyjęła dodatkowy punkt porządku obrad.  Przewodniczący 

stwierdzi, że dodatkowy punkt został przyjęty i poddał pod głosowanie cały porządek obrad 

dzisiejszej sesji. Rada Gminy przy 14 glosach „za” przyjęła porządek dzienny obrad.  

Pkt. 3 i 4 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia 

na lata 2017-2021, oraz Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Budżetu Gminy Rząśnia na rok 2017 

Przewodniczący zaproponował by od razu otworzyć w tym miejscu dyskusję nt. punktu 

trzeciego tj. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia 

na lata 2017-2021, oraz punktu czwartego tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Budżetu Gminy 

Rząśnia na rok 2017, a następnie poddać pod głosowanie każdą z wymienionych tutaj uchwał. Po 

otwarciu dyskusji, Przewodniczący Rady Andrzej Szydłowski poprosił o głos Wójta Gminy Tomasza 

Stolarczyka. Wójt Gminy wyjaśnił, że mamy tutaj kontynuację poprzednich inwestycji. Dodał, że 

będzie wnioskował o  dalsza realizację projektów ekologicznych tj. fotowoltaiki , wymianę źródeł 
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ciepła i przydomowe oczyszczalnie ścieków. Zwrócił uwagę, że te inicjatywy cieszą się dużym 

zainteresowaniem mieszkańców gminy, poniekąd przez fakt dyskusji wokół powstawania w Polsce 

Polskiej Służby Geologicznej i jej finansowania – które może wpływać na zmniejszenie wpływów do 

budżetu gminy w przyszłości. Dodał, że na tym etapie ustawa o Polskiej Służbie Geologicznej została 

mocno skrytykowana przez Sejmowe Biuro Legislacyjne.  Podkreślił, że Gmina Rząśnia nigdy nie była i 

nie jest przeciwna pomysłowi powstania Polskiej Służby Geologicznej, a tylko sposobom jej 

finansowania.  Na koniec zaznaczył, że w tym budżecie nie ma rewolucji, dopiero w marcu po 

wyliczeniu wolnych środków coś może się pojawić.  

Przewodniczący spytał, czy przy zadeklarowanych w budżecie 2 mln zł na ogniwa 

fotowoltaiczne, przy takim zainteresowaniu mieszkańców ta kwota będzie wystarczająca. Dodał, że 

liczba chętnych może podnieść ten koszt nawet do 8 mln zł. Wójt Gminy Tomasz Stolarczyk, 

odpowiedział, że to jest problem z którym musimy się zmierzyć – by rozwiązać to w taki sposób by jak 

najwięcej inwestycji zrealizować w czasie kiedy jeszcze Gmina posiada wpływy z podatku 

eksploatacyjnego. Możliwe, że pojawią się też inne środki np. z Narodowego Funduszu, z 

Wojewódzkiego Funduszu. Przewodniczący, zwrócił uwagę by nie doszło do sytuacji w której nie 

wszyscy mieszkańcy będą mogli skorzystać z wprowadzanych projektów. Wójt Gminy odpowiedział, 

że nikt nie mówił wcześniej o Polskiej Służbie Geologicznej i źródłach jej finansowania. To było 

zaskoczenie i Gmina nie była wstanie w swoim długoterminowym planowaniu uwzględnić takiego 

obrotu spraw. W marcu po wyliczeniu wolnych środków będzie wiadomo więcej i Gmina będzie 

starać się rozwiązać ten problem.  Podkreślił, że ten projekt miał być realizowany do 2020 roku i nie 

było wcześniej przesłanek do tego by coś miało na jego realizację wpłynąć.  

Przewodniczący Andrzej Szydłowski odczytał uchwały Nr IV/347/2016, Nr IV/348/2016, Nr 

IV/349/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dn. 21 grudnia 2016 

roku. Następnie Przewodniczący spytał czy są pytania do przedstawionego budżetu. Wobec braku 

poprosił o opinię Komisji Budżetu i Finansów. Przewodniczący Komisji Sławomir Juszczyk, przedstawił 

stanowisko Komisji która pozytywnie zaopiniowała budżet. Przewodniczący Komisji  Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych, Tadeusz Nicpoń również przedstawił 

pozytywną opinię komisji. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Szydłowski odczytał opinie 

do budżetu poszczególnych komisji, tj. Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw 

Socjalnych; Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej, Inwestycji  Planowania 

Przestrzennego i Komunikacji; Komisji Rolnictwa , Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej. 

Przewodniczący spytał czy są pytania do projektu budżetu. Wobec braku pytań Przewodniczący 

odczytał uchwałę Nr XXVI/158/2016  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rząśnia na lata 2017-2021, po czym poddał go pod głosowanie.  Rada Gminy w obecności i 14 

radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła uchwałę.   

Przewodniczący oddał głos Skarbnik Gminy Renacie Buczkowskiej, która udzieliła wyjaśnień 

do uchwały w sprawie przyjęcia Budżetu Gminy Rząśnia na 2017 rok. Zaznaczyła, że projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2017-2021 i Budżetu Gminy na rok 2017 

wzajemnie się uzupełniają, a zawarte w nich dane dotyczące wielkości wyniku budżetu, kwoty 

przychodów i rozchodów oraz kwoty długu zostały i skorelowane co do wielkości w obydwu 

uchwałach jednocześnie. Przyjęty zarządzeniem Wójta nr 22/2016 z dnia 14 listopada 2016 roku 

projekt budżetu i wieloletniej prognozy finansowej został pozytywnie zaopiniowany przez regionalną 

Izbę Obrachunkową oraz Komisje Rady Gminy. Skarbnik Gminy dodała, że w związku z tym 
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przedstawi zmiany dotyczące budżetu na 2017 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-

2021, ustalone na komisji Budżetu i Finansów w dniu 27 stycznia 2017 roku. Następnie odczytała 

uzasadnienie do zmian w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Rząśnia na 2017 rok, na 

dzień 27 stycznia 2017 roku. W związku z częścią nowych zadań o jakich mowa w uzasadnieniu do 

projektu, pojawiła się konieczność upoważnienia Wójta Gminy przez Radę Gminy Rząśnia do 

udzielania pożyczek dla stowarzyszeń. W projekcie, limit pożyczki wynosi 100 000zł. Jak zaznaczyła 

Skarbnik na Komisji Budżetu i Finansów limit ten zwiększono do kwoty 150 000 zł.  

Wójt Gminy Tomasz Stolarczyk udzielił tutaj wyjaśnienia, ze względu na możliwość zdobycia 

grantów z Lokalnej Grupy Działania przez stowarzyszenia w Gminie Rząśnia, konieczne jest udzielenie 

takiego upoważnienia. Stowarzyszenia aby móc wziąć udział w tego rodzaju finansowaniu muszą 

wykazać wkład własny w związku z tym konieczna jest możliwość udzielania pożyczek dla 

wspomnianych podmiotów. Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie zapis 

uchwały o udzieleniu pożyczek przez Wójta Gminy Rząśnia. Rada 14 głosami „za” przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” przyjęła zapis dotyczący przyznawania pożyczek przez Wójta Gminy 

Rząśnia. Następnie Skarbnik gminy Renata Buczkowska, odczytała projekt uchwały w sprawie 

Budżetu Gminy Rząśnia na 2017 rok.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr XXVI/159/2017 w sprawie budżetu 

Gminy Rząśnia na 2017 rok. Rada Gminy w obecności i 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 

jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła uchwałę. 

Pkt. 5 w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Szydłowski przedstawił punkt i poprosił o głos Wójta 

Gminy. Wójt Gminy Tomasz Stolarczyk, wyjaśnił, ze na wstępie udzielił wyjaśnień do tego projektu. 

Wobec braku pytań, podziękował zespołowi finansowemu, dyrektorom i kierownikom wszystkim 

pracownikom, oraz Radnym za przyjęcie budżetu. Przewodniczący odczytał projekt uchwałę Nr 

XXVI/160/2017 w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi leczniczemu, po czym poddał go pod 

głosowanie.  Rada Gminy w obecności i 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie 14 

głosami „za” przyjęła uchwałę. 

Pkt. 6 Interpelacje 

Nie zgłoszono. 

Pkt. 7 Zapytania i wolne wnioski 

Radna Dorota Słomian zwraca uwagę na potrzebę remontu drogi w Reklach. Chodzi o drogę  

polną będącą przedłużeniem drogi od szkoły w Zielęcinie. Przewodniczący podziękował za udział i 

zamknął XXVI sesję o godzinie 1202 . Na tym protokół zakończono. 

Sporządził: Maciej Ratajczyk 


